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Peedukad on ravikeskuse 
rajamise suhtes eri meelt
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Peedul elava laste-
psühhiaater Anne Da-
niel-Karlseni plaan 
osta ära Tartu Üli-
koolile kuuluv endine 
kirjanike suvekodu ja 
rajada sinna noorte 
miljöö- ja ravikeskus, 
on peedulastes teki-
tanud vastakaid tun-
deid.

Sirje Veldi

Anne Daniel-Karlsen tut-
vustas peedulastele ravikes-
kuse ideed möödunud aas-
ta oktoobris Peedu korral-
dusseltsi üldkoosolekul. Tä-
navu jaanuaris saatis grupp 
Peedu elanikke 22 allkirja-
ga kirja Elva linnavalitsu-
sele, haridus- ja teadusmi-
nisteeriumile ja sotsiaalmi-
nisteeriumile, milles nad 
ei nõustu Karlseni plaani-
ga rajada nende vahetusse 
naabrusse psüühikahäirete-
ga noorte ravikeskus ning et 
nad kuulsid neile ebameel-
divast ideest alles meedia 
vahendusel. Kinnistuoma-
nike arvates peaks psüühi-
liste haigustega inimeste ra-
vikeskus loodama üksiku-
masse kohta, kus haiged ei 
segaks elanikke ja vastupi-
di. Naabrid kardavad oma 
vara säilimise ja kinnisvara 
väärtuse langemise pärast, 
kui nende majade läheduses 
on selline asutus.

Kirja initsiaatori Jüri-Tiit 

Soovere sõnul on selle maja 
päästmisega hiljaks jäädud. 
Tema sõnul oleks mõistlik 
jagada kinnistu kruntideks 
ja sinna ehitada eramud. 
Soovere ütleb telefonitsi, et 
tema pole sugugi sellise kes-
kuse loomise kõige tulisem 
vastane. Inimesi ärritanud 
juba see, et neid ei kutsutud 
oktoobrikuisele koosoleku-
le, ravikeskuse plaanist said 
nad teada meedia kaudu.

“Olen Danieliga ikka ka 
rääkinud, eriti targemaks 
pole saanud,” ütles Soove-
re.

“Minule ei suutnud Da-
niel selgeks teha, kes sin-
na tulevad. Ega sinna ainult 
lambukesed ei satu, vaid 
igasuguseid. Võimatu on ju, 
et igaühele pannakse saba 
taha – siis peaks neil käed 
raudu panema. Minu kuu-
rist on krunt poole meet-
ri kaugusel. Kes tiku kät-
te saab, sel piisab vaid käsi 
välja sirutada ja minu ela-
mine on kadunud. Aga see 
on mõeldud ikka lastele ja 
lastelastele, mitte selleks, et 
keegi selle maha põletaks. 
See et ma ise seal ei ela, ei 
tähenda midagi. Ma ei ta-
ha, et mu järeltulijad selle-
ga kimpus oleksid. Inime-
sed suhtuvad sellesse plaani 
ikka eelarvamusega.”

Seni parim idee
Peedu korraldusseltsi ju-

hatuse esimehe Edith Groo-

te sõnul oli oktoobris tegu 
küll korraldusseltsi kokku 
kutsutud koosolekuga, kuid 
oli täiesti avalik.

“Meilt ei küsitud nõus-
olekut, meile tutvusta-
ti seda ideed,” ütles Groo-
te. “Danieli mõte oli minu 
jaoks ohoo-elamus, et niisu-
gustele lastele ka hakatak-
se pühendama tähelepanu. 
Mina sain väga palju teada, 
kuid sain ka kontseptsiooni 
näpu vahele, kus oli kirjas 
sundmõtete ja depressiivse-
te noorte ravi inkubaatori 
rajamine 10-15 noorele va-
nuses 12-18 aastat. Mingit 
otsust või poolt hääletamist 
ei ole toimunud. Asi on sel-
leks veel liiga õhuke, alles ju 
otsitakse võimalusi maja os-
tuks.”

Groote sõnul selts hetkel 
selle majaga ei tegele, kuid 
Daniel-Karlseni ideed peab 
ta seni parimaks, mis on 
ringi liikunud. “Mina ütlen 
ausalt, et ma ei karda neid 
lapsi,” ütleb Groote. “Ma ei 
karda ka Maarja kooli lapsi, 
sest ma olen nendega kok-
ku puutunud. Nad müüvad 
näiteks laatadel omatehtud 
asju. Ma ostan temalt ja ma 
pole küll nende ees mingit 
hirmu tundnud. Aga, noh, 
inimesed on erinevad.”

Kirjanike maja saatu-
se üle mõtiskleti ka 1. mai 
mõttetalgutel.

“Siis mõtlesime, et oleks 
tore, kui kirjanikud seal 

edasi suvitaks, või oleks seal 
meie jaoks selline kultuu-
ri- või seltsimaja või vanu-
rite keskus, kus saaksid ve-
rerõhku mõõta, ajalehte lu-
geda ja omavahel rääkida,” 
ütles Groote. “Me oleksime 
võimelised seda isegi vaba-
tahtlikena hooldama. Aga 
meile sobib Anne Danie-
li mõte ka, see idee on üks 
paremaid. Ma ei leia midagi 
halba selles – olen kahe käe-
ga poolt!

Igaühele ei müü
Tartu Ülikooli haldusosa-

konna arvestustalituse spet-
sialist Erki Tamm ütles Elva 
Postipoisile, et ülikool ei ole 
huvitatud Vapramäe 9, 11, 
13 kinnistu rentimisest ega 
ka hinna alandamisest.

“Oleme mõelnud palju 
sellele, mis selle kinnistu-
ga teha,” ütles Tamm. “Maja 
on haruldaselt heas kohas, 
need on olnud kunagi väga 
uhked majad, aga kanges-
ti lagunenud. Ega me sellist 
väga head mõtet või ideed 
nende majade kasutuse-
le võtmiseks ei ole leidnud. 
Seetõttu on otsustatud ka 
kinnistu müüa, aga seni po-
le saanud sobilikku pakku-
mist. Ega igaühele võibol-
la ka ei müüks. Aga ülikooli 
nõukogu on see, kes otsus-
tab ja tundub, et ka nõuko-
gule on väga tähtis, kes sel-
le omanikuks saab.”

Tamme sõnul ei ole üli-

koolil hetkel väga suurt sur-
vet, et peaks kiiresti krundi 
maha müüma, pigem soovi-
takse see võõrandada mõ-
nele konkreetse visiooni-
ga ostjale. Daniel-Karlseni 
plaani peab Tamm mõistli-
kuks ja sobivaks, kuid lisab, 
et hetkel ei ole ülikooli nõu-
kogule ühtegi konkreetset 
hinnapakkumist tehtud.

“Ülikoolil on hiiglama 
suur hulk kasutult seisvaid 
kinnistuid,” ütles Tamm. “Ja 
ülikooli põhitegevus on ik-
kagi õppe- ja teadustöö, sot-
siaalse suunitlusega prog-
rammid on meie jaoks pisut 
teisejärgulised.”

1920. aastail ehitas Tar-
tu Majaomanike Panga di-
rektor Oskar Allik Peedule 
villa tüüpi maja koos teeni-
jatemaja ja kõrvalhoonega. 
Pärast majaomaniku Sibe-
risse küüditamist said hoo-
netest aastakümneteks puh-
kekodu, kus on suvitanud ja 
elanud paljud kirjanikud.

2005. aastal läks see kin-
nistu Lundis elanud ma-
jaomaniku poja Friedrich 
Fred Raimond Alliku päran-
dina Tartu Ülikoolile. Prae-
gu on maja müügis 2 miljo-
ni krooniga.

Anne Daniel-Karlseni 
hinnangul kuluks laokil 
hoone korda tegemiseks ja 
ravikeskuseks ümberehitu-
seks vähemalt 14 miljonit.

Loe Anne Daniel-Karlseni 
seisukohti lk 2

Infopäev 
LEADER toetus-
võimalustest 
Waide motellis

Tartumaa Arendus-
selts ja Võrtsjärve Ühen-
dus korraldavad 3. veeb-
ruaril Waide motellis 
ühise infopäeva. Räägi-
takse taotlemise võima-
lustest LEADER prog-
rammis läbi põnevate 
edulugude. PRIA konsul-
tandid selgitavad arvete 
osalise tasumise võima-
lust, projekti taotlemi-
sega seotud aruandlust, 
MTÜ teenusepakkumi-
sega seonduvat ja vasta-
vad taotlemisega seotud 
küsimustele. Tartu Äri-
nõuandla konsultandiga 
arutleme sotsiaalse ette-
võtluse teemal, räägime 
MTÜ majandustegevu-
sest, kuuleme ettevõtjai-
le kasulikest toetusvõi-
malustest nii EASist kui 
ka mujalt ning uuest ja 
põnevast nõustamispro-
jektist. Sildfinantseeri-
mise võimalustest anna-
vad ülevaate ärikonsul-
tandid Sampo Pangast 
ja Swedbankist.

Kui seoses päevaka-
vas olevate teemade-
ga tekib küsimusi, siis 
palutakse need saa-
ta ette aadressile liilia.
raimets@tas.ee. Regist-
reerimine ja info http://
www.tas.ee/est/tege-
vuskalender/17. EPP

Anne Daniel-Karlsen 
püüab hajutada 
peedukate hirme. Lk 2

Endine elvalanna 
üllatab kodulinlasi 
kunstiandega. Lk 3

Avalik kiri 
Peedu 
elanikele. Lk 4

Eakate 
päevakeskuse 
tegevusest

26. jaanuaril kell 12 
peetakse jaanuarikuu 
sünnipäevi, kell 13 tu-
levad laulma Sinilinnu 
laulustuudio lapsed.

1. veebruaril kell 11 
avatakse päevakeskuses 
Irene Ranna tikitud pil-
tide näitus, 4. veebrua-
ril kohtutakse linnava-
litsuse esindajaga.

10. veebruaril külas-
tame sisseharjunud tava 
korras Pühajärve spaad.

Päevakeskusest on 
võimalik saada libise-
misvastaseid jääraudu. 
Info telefonil 508 6708 
Tiiu Vaas.

Toetus Haiti 
ohvritele

Elva linnavalitsus ot-
sustas teha suuremeel-
se žesti ja toetada Hai-
ti maavärina ohvreid 
6159 krooniga ehk ühe 
krooniga iga linnaela-
niku kohta. Raha kan-
takse üle Eesti Punase-
le Ristile. EPP

Endisele kirjanike suvilale uue ja väärika sisu andmine seisab paarikümne peeduka vastuseisu ja rahade puudumise taga. Foto: Kersti Koosa
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Anne Daniel-Karlsen 
peab enda tegemata 
tööks, et ei ole jõud-
nud peedulastele 
põhjalikumalt selgi-
tada oma ravikodu 
ideed, võtmaks maha 
võimalikke hirme. 

Sirje Veldi

Inimestel on suur 
hirm oma turvalisuse 
pärast?

Jah, tundub küll nii. 
Ühel õhtul helistas mulle 
keegi, kes hakkas mind ko-
he hästi närviliselt ründa-
ma, et temal on kohe sel-
le krundi vastas puukuur 
ja tal on hirm, et see pan-
nakse kohe põlema, et kas 
ta peaks hakkama sinna 
nüüd raudseina vahele ehi-
tama. Püüdsin selgitada, 
et lapsed tulevad siia va-
batahtlikkuse alusel, seal 
saab olema ööpäevaring-
ne valve, et see pole mingi 
kinnipidamise koht ja nen-
de noorte loos pole mingit 
kriminaalsust ega ole neil 
ka probleeme narkootiliste 
ainetega. Aga ega ta mind 
ei uskunud. Ta oli nii kin-
del, et see langetab tema 
kinnisvara hinda ja kuju-
tab ohtu tema varale.

Koosolekul sai ju 
sellest ideest avalikult 
räägitud?

Jah, rääkisin pea tund 
aega, et kes need lapsed 
on ja mis siia plaanis te-
ha on ja miks just Peedule. 
Ja need, kes seal olid, need 
said oma küsimused kü-
situd, tundus, et nad jäid 
rahulikumaks. Aga me ei 
mõelnud nende peale, kes 
seal koosolekul ei olnud, et 
nemad ei saanud ju infor-
matsiooni. Samas on see 
krunt ju kogu aeg olnud 
ülikoolil avalikult müügis 
ja ma leidsin, et niikaua 
kui minul ei ole seda sum-
mat lauale panna, seni po-
le õigust sellest ka avali-
kult rääkida.

Olete Eestist mõn-
da aega eemal olnud, 
seega vaatate siinsele 
elule avaramalt.

Inimeste üldine aru-
saam teistsugususest ja to-
lerantsus on paraku teistes 
riikides palju suurem. Eesti 
pole veel nii kaugele jõud-
nud. Kahjuks.

Mida arvate ideest, 

et see maatükk tuleks 
kruntideks jagada ja 
sinna peale eramud 
ehitada?

See krunt on niivõrd 
väärtuslik oma terviklik-
kuses, juba läbi selle kir-
janike atmosfääri. Just see 
on väärtus, mitte tema tük-
kideks jagamine. Rääki-
sin ka koosolekul, et tuleks 
ehitada kaks hoonet juur-
de, üks hoone piki täna-
vat paralleelselt aia äärde, 
kus oleksid töökojad, tei-
sel korrusel külalistetoad. 
Krundi teises nurgas väike 
koolihoone. Nii moodus-
tuks oma siseõu.

Kas neid maju pole 
juba hilja päästa?

Ei ole. Käisin ehitajaga 
vaatamas, see ei ole üld-
se võimatu. Majad on suu-
res osas väga hästi säili-
nud. See minu vanavana-
onu, Oskar Danieli maja, 
kus mina praegu elan, oli 
tunduvalt hullemas seisus, 
kui me siia tulime.

Olete elanud ja töö-
tanud päris pikka ae-
ga Norras. Millega seal 
tegelesite?

Ma olen lastearst, kuid 
mind puudutas väga puue-
tega laste olukord Eestis 
90ndate aastate alguses ja 
hakkasin tegelema puue-
tega laste ja nende perede-
ga, Maarja kooli loomise ja 
kooli juhtimisega. Oleksin 
ilmselt meditsiinist täiesti 
ära läinud, kui ma ei oleks 
Norrasse kolinud. Seal ei 
küsitud, kui palju koole sa 
oled rajanud või milline 
on olnud sinu koolitus. Kui 
eriala on meditsiin, siis on 
ootus, et töötad arstina. Pi-
din seal kõike uuesti alus-
tama. Viimased kolm aas-
tat olin Lillehammeri ravi-
kodus peaarst.

Kuidas te seda kes-
kust täpsemalt nime-
tate?

Miljööteraapiline noorte 
ravikeskus. Nimi võib muu-
tuda, sest praegu on see 
pikk, lohisev ja keeruline, 
aga sisu annab edasi.

Kuidas nende koo-
lidega välismaal on? 
Kui palju neid koole 
on näiteks Norras?

Norras on neid igas maa-
konnas. 1966. aastal loo-
di seal esimene selline kes-
kus. Neil on niisiis juba 40 
aastane kogemus.

Millistes kohtades 
sellised ravikodud mu-
jal asuvad?

Reeglina ikka asustatud 
kohtade läheduses või seal 
sees. Lillehammeris oli see 
ravikodu linnaservas, nii et 
said kiiresti metsa ja loodu-
sesse minna, samas oli sul 
kiire ühendus ühiskonna-
ga. Ravikodu oli elurajoo-
nis, majade keskel ja ela-
nikega ei tekkinud mingit 
probleemi.

Ravikodus võib ju 
kõik ilus olla, kuid 
mingil ajal peab noor 
inimene taas reaalses-
se ellu tagasi minema. 
Kas ta saab seal hak-
kama?

Samamoodi küsiti mi-
nult Maarja kooli loomise 
alguses. Et lood sellise ilusa 
kauni paiga, ideaalse oaasi-
kese, mis võib ainult kahju 
teha, sest mõtle, kui õudne, 
kui nad sinna tavaühiskon-
da tagasi lähevad, siis mi-
da nad seal kohtavad. Ja-
ma jutt! Nad saavad sellest 
kaunist ümbrusest sellise 
tasakaalu ja toe iseendale, 
ja mis eriti oluline – vääri-
kuse. Kui sa oled madalam 
kui muru, siis on see, mil-
lise väärikusega sind ko-
heldakse, millise väärika 

ümbrusega sind ümbritse-
takse, kõige ravivam, kõige 
toetavam. Ja sellest lähtu-
valt käitud sa ka ühiskon-
nas väärikalt. Ma mäletan, 
millised olid Maarja koo-
li lapsed. Me käisime res-
toranis, nad ootasid ja tä-
nasid... Kelneril vajus suu 
ammuli, ta ütles, et ta po-
le näinud nii viisakaid lap-
si. See sisemine väärikus 
särab nagu päike. See liht-
salt teeb midagi inimes-
tega, kes nende ümber on 
ja nad ei saa enam olla nii 
mornid ja tigedad, kui nad 
seda näevad. Ja lapsed suu-
davad oma enesekindluse-
ga luua hoopis teiselt pin-
nalt suhtlemist, see kasva-
tab. See lihtsalt on nii. Na-
gu ka lapsed on meie vane-
mate kõige suuremad kas-
vatajad, samamoodi kasva-
tavad sellised lapsed ümb-
rust väga palju.

Kas see tähendab, 
et need noored inime-
sed tegelevad endaga 
sissepoole, pigem oma 
sise- kui välismaail-
maga?

Just, neil on probleem, 
et nad ei suuda ühiskon-
da sisse sulanduda. Kui 
sa need paned metsa, ku-
sagile kändude taha, siis 

see neid ei aita. Nende las-
te puhul, kellest mina rää-
gin, ei saa pealtnäha aru-
gi, et neil midagi viga on. 
Aga sees võib olla nii pal-
ju valu, et ei suuda sellega 
ise hakkama saada, ei suu-
da koolis käia ega üldse ko-
dust välja tulla.

Kas Eestis oleks 
sellist personali, kes 
saaks selliste lastega 
hakkama?

Täiesti kindel, et on. Sa 
ei pea olema just tingimata 
tipp-koolitatud, vaid ava-
tud ja sooja südamega ini-
mene, siis saad sa need võt-
ted töö käigus kätte. See 
pole keeruline, see on kõik 
õpitav. Aga avatud meele-
ga inimeseks olemist ei saa 
õppida.

Millist lisaväärtust 
selline ravikodu an-
naks Peedu linnaosa-
le?

Kui Peedul päeval käia, 
siis kohati on selline tunne, 
nagu ei elakski siin keda-
gi. Noorte jaoks on ta suu-
res osas magala, aga vanad 
inimesed, kellele see paik 
midagi tähendab, on vaik-
selt kodus. Ravikodu töö-
kojad saaksid olema ava-
tud ka ühiskonnale. Keraa-
mikatöökoda, kangatööko-

da, maalitöökoda, muusi-
katoad... Seda kõike on või-
malik ju ka kohalikel noor-
tel kasutada, loomulikult 
mitte ööpäevaringselt.

Peedu väike keskkond 
on just kõige ideaalsem. 
Väga paljud kultuuriinime-
sed on huvitatud neid lapsi 
aitama. Siin saab kindlasti 
toimuma kirjanduse-, kul-
tuuri- ja muusikaõhtuid. 
See paneb koha uuesti he-
lisema ja kõlama, teeb sel-
le paiga huvitavaks. Ja kin-
nistu hinnad mitte ei lan-
ge vaid tõusevad. Eestis ja 
kogu Baltikumis ei ole üh-
tegi sellist miljööteraapilist 
ravikeskust, see saaks ole-
ma selles valdkonnas pio-
neer ja tooks Peedule pal-
ju positiivset kuulsust, ka 
välisspetsialistide liiku-
mist, kes tuleksid siia koo-
litama, võiks olla praktika-
baas ülikooli tudengitele ja 
õppejõududele. Aga võibol-
la mõni just seda ei tahagi? 
Aga mõelgem vähegi kau-
gemale, Peedu kui linnaosa 
ellujäämisele ja arenemise-
le, siis on see ainuvõimalus 
siin seda elu tekitada. Sest 
mida annaks Peedule see, 
kui siin oleks kolm indi-
viduaalkrunti? Vaid kolm 
magalat juurde.

Kui reaalne on, et 
ravikodu selle kinnis-
tu saab?

Käisime ülikooli rektori 
juures läbirääkimistel, mil-
listel tingimustel oleks või-
malik seda krunti saada. 
Oli jutt ka sellest, et äkki 
saaks osta järelmaksuga. 
Kaalusime kõiki variante, 
täpset vastust praegu veel 
ei oska öelda. Variant, et 
see keskus eraomanduses 
oleks, ei tundu mulle mo-
raalselt õigena, kui riigil ja 
ühiskonnal pole sarnaste 
probleemidega lastele mi-
dagi kõrvale pakkuda.

Riiki peab sundima se-
da vastutust endale võtma. 
Väga kena oli, kui koolijuh-
tide ühingu esimees ütles, 
et Maarja kool on meie ini-
meste mõtteviisi laienda-
nud, seda suuresti muut-
nud. Tuleb lihtsalt uskuda 
ja loota, et ka ühiskonnas 
nähtaks, milline see panus 
on.

Vaata lisaks www.ravi-
kodu.blogspot.com

Ravikodu pilootprojekt aitaks 
Peedu maailmakaardile

Kai Räisa, Elva las-
tekodu direktor, MTÜ 
Hoolekoda juhatuse 
liige: Olen ravikodu ideest 
kuulnud ja asjade käiku 
vargsi jälginud juba paar 
aastat.

Lastekodu direktori-
na arvan, et on väga hea, 
kui lapsed/noored saavad 
abi koos perekonnaga. Sel-
list asutust Eestis hetkel 
ei ole ja vajadus selle järe-
le on kindlasti suur. Pere 

osatähtsus lapse toimetule-
ku juures on määrav – os-
kused ja suutlikkus pakku-
da tuge, hinnata seisundit 
jm. Ravikodu tooks Elvas-
se rohkem väga häid spet-
sialiste ja laste hoolekan-
deasutuse juhina olen eel-
kõige lootusrikas koostööle 
mõeldes – koolitused, ko-
gemused, teadmised, mida 
vahetada.

Volikogu liikmena ar-
van, et on positiivne, kui 

linnas tegutseb võimalikult 
palju erinevaid teenuseid 
pakkuvaid asutusi/ühin-
guid. Ravikodu rajamine 
loob linna uusi töökohti, 
mis on taaskord üks väga 
hea ja oodatud nähtus. Ar-
vestama peab kindlasti ko-
halike elanike kaasamisega 
ja neid tuleb informeerida 
ja veelkord ja jälle asju lä-
bi rääkida, selgitada, põh-
jendada... Inimesed karda-
vad sageli uusi asju, mida-

gi, mis võib, aga ei pruugi 
nende igapäevast elu kõi-
gutada.

Vastu peedulaste ena-
muse nõusolekuta ei ole 
mõtet asutust sellesse koh-
ta luua. Kui ei õnnestu 
ideed peedukatele “sööda-
vaks teha”, peab kaaluma 
alternatiivseid kinnistuid. 
Küll oleksin väga kurb, kui 
see idee teoks ei saaks.

Inimesena arvan, et sel-
list asutust on väga vaja. 

Me ei tea iial, millal mõ-
ni lähedane abi ja tuge va-
jab. Ja siis on hilja haka-
ta süsteemi looma. Asutu-
se loomine, käivitamine ja 
toimimahakkamine on vä-
ga keeruline ja pikk prot-
sess. Hoian igatahes pöialt 
ja loodan kogu hingest, et 
Anne Danielil jaksu jätkub.

MTÜ Hoolekoda paneb 
kindlasti õla alla, kui vähe-
gi saame seda ilusat ideed 
toetada.

ARVAMUS

Anne Daniel-Karlsen loodab siiralt, et peedulased ei soovi kultuuriloolise väärtusega 
paika lihtsalt elamukruntideks jagada ja saavad aru, et ravikeskusest võib olla piir-
konnale märgatavalt rohkem kasu kui kolmest elamukrundist. Foto: Sirje Veldi
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MIS JUHTUS
Elvas

15. jaanuaril pani 
1971. aastal sündinud 
mees Arbimäe Konsumis 
kotti pudeli viskit Scotish 
Leader hinnaga 109 kroo-
ni ja ajakirja Maaja hin-
naga 49 krooni ning lä-
bis kassa kauba eest ta-
sumata.

16. jaanuari hommikul 
avastati, et Puiestee täna-
va garaaži on sisse mur-
tud ja varastatud tööriis-
tu. Kahju üle 7000 kroo-
ni.

19. jaanuari hilisõhtul 
oli päästjate väljasõit Pee-
du teele seotud tahmapõ-
lenguga elumaja korst-
nas. Õnneks tuli lõõri-
dest välja ei levinud. Põ-
lengu põhjuseks oli püh-
kimata korsten.

Konguta vallas
19. jaanuaril kell 17.45 

paiku põles Kurelaane 
külas garaaži paigutatud 
katla kohal asuv vahe-
sein ja lagi. Päästetööta-
jad avasid põlengu kustu-
tamiseks nelja ruutmeet-
ri ulatuses lage ja seina. 
Tulekahju täpne tekke-
põhjus on selgitamisel.

Info
Seoses Politsei- ja Pii-

rivalveameti tööleasumi-
sega 1. jaanuaril käivi-

tati infoliin telefonil 612 
3000. Kliendiinfo tele-
fon töötab tööpäeviti kel-
la 8.00-18.00. Hädaabi-
number on endiselt 110.

Infoliin annab infot 
Politsei- ja Piirivalveame-
ti teenustest ja algata-
tud kampaaniatest; taot-
lusankeetidest ja nen-
de täitmisest; taotluste-
le lisatavatest dokumen-
tidest; struktuuriüksuste 
asukohast ja lahtioleku-
aegadest; menetlusprot-
sessi kulgemisest (ainult 
nendest, mis puudutavad 
kodakondsus- ja migrat-
sioonibüroo küsimusi); 
ametnike avalikest kon-
taktandmetest.

Prefektuuril on pal-
ve, et inimesed ei helis-
taks nendes küsimustes 
hädaabinumbril 110, sest 
see koormab abivajajate-
le hädavajaliku numbri 
lihtsalt üle.

E-meili teel saab in-
fot küsida ning tagasisi-
det Politsei- ja Piirival-
veameti töö ja pakutava-
te teenuste kohta anda 
aadressil: teeninduskes-
kus@politsei.ee.

Kohalikul tasandil 
ei muutu inimese jaoks 
midagi, politseimaja ja 
konstaabel jääb ikka sa-
maks. Lõuna prefektuuri 
prefekt on Tarmo Kohv.

Elvast pärit harras-
tuskunstnik Tiiu 
Kreim tõi kodulinna 
maalinäituse “Tagasi 
Elvasse”.

Milvi Kapaun

Endine Elva kooli kas-
vandik, korrakaitseametni-
kuna töötanud Tiiu Kreim 
on tõsisemalt maalimise-
ga tegelenud viimased neli 
aastat. Harrastuskunstnik 
elab Ülenurme vallas Lä-
ti külas Lõsta talus ning on 
oma kodutalus asutanud 
Läti Küla Kunstiühingu.

Elvasse kutsus klassi-
õe oma kunstitöid ka ko-
dulinlastele näitama kul-
tuurikeskuse direktor Lee-
lo Suidt.

“Kooli ajal paistis Tiiu 
silma kunsti meele ja ole-
kuga. Oli salmikutesse ilu-
sate piltide joonistaja, li-
saks kaunis käekiri,” mee-
nutas Suidt. “Et Tiiu tõsi-
selt maalimisega tegeleb, 
sain teada saatest “Tõe-
hetk”. Külastasin tema ko-
dutalu, kus selgus, et nii 
mõnedki Elva inimesed on 
seal Tiiu korraldatud kuns-
tilaagrite sagedased küla-
lised. See oli minu jaoks 
suur üllatus, kui palju kau-
neid pilte on Tiiu aastate 
jooksul maalinud!”

Kunstnikuteele on Tiiu 
Kreimi innustanud Elva 
koolimaja aulas asuv Evald 
Okase seinamaal, mida ta 
on imetlenud esimesest 
klassist saadik.

“Võib-olla sellest ida-
neski minus kunsti tegemi-
se tahe. Minust on see ik-
ka aeg-ajalt välja punnita-
nud,” märkis Kreim.

Tartu kunstikooli sisse-
astumiskonkursil nigela-
te matemaatikaalaste tead-
miste tõttu ukse taha jää-
nud Tiiu Kreimist sai mii-
litsatöötaja.

“Kolleegid ja tuttavad 
kutsusid mind vahepeal 
sõbralikult militsionäär-
kunstnikuks,” meenutas 
Kreim naerusui.

Maalimisoskusi on ta 
töö kõrvalt täiendanud 
kunstikooli kaugõppe-
kursustel kunstnike Hei-
ki Kahro, Lembit Saartsi 
ja Enn Tegova käe all. Õp-
pinud on kunstiharrastaja 
veel Tartus kujutava kunsti 
kaugõppekursustel ja lõpe-
tanud kunstikursuse rah-
vaülikoolis. Heaks õpeta-
jaks on Tiiu Kreimil kunst-
nik ja pedagoog Aime Asi, 
kes on teda sellel teel jul-

gustanud ja näitusi korral-
dama õhutanud.

Paljudes maades Meh-
hikost Jaapanini reisinud 
kunstnik on maalinud Itaa-
lias, Portugalis, Mehhi-
kos... Lemmikkunstnikuks 
on eelmise sajandivahe-
tuse tuntud rootsi maali-
kunstnik Anders Zorn, kes 
fotograafia algusaastatel 
tegeles ka fotograafina.

Kultuurikeskuses Sini-
lind on välja pandud viis-
teist akrüülmaali erineva-
tel teemadel. Näha saab 
portreesid, Jaapani maas-
tikku, vaikelu. Näituse suu-
rim pilt on 1 x 1,5 meetrises 
mõõdus maal partide arve-
teklaarimisest, mis maali-
tud mullu kevadel ajalehes 
Postimees ilmunud Jaak 
Sepa tehtud foto põhjal.

Näitus paelub vaatajat 

tundliku värvikäsitlusega, 
kus nappide värvidega ta-
batud varjundid hoogsate 
pintslitõmmetega dünaa-
milisse liikumisse on maa-
litud.

“Värve on vähe, aga 
need on nii peenelt tonaal-
suses, eri varjundid ära ta-
batud. Nende tööde loo-
ja tundub peene hinge-
struktuuriga inimene ole-
vat,” märkis kohalik kunst-
nik Merike Ambre. “Pintsli-
tõmme on lennukas, emot-
sionaalne. Hoogne pintsli-
käsitsus ja julgus eksperi-
menteerida – see teebki ise-
tegevuslasest õige kunstni-
ku.”

Tiiu Kreimi maalinäitust 
“Tagasi Elvasse” saab kul-
tuurikeskuses vaadata 14. 
veebruarini.

Nupu Keskuses puh-
veti tööd kureeriv OÜ 
Fenright opereerib nüüd 
ka Mägra pubis.

Pubi uus juhataja, va-
rem 10 aastat Tartus Wil-
de pubis kelneriametit pi-
danud Kristo Frei (pildil) 
lubab paremaid toite, mi-
da tehakse nüüdsest uue 
peakoka näpunäidete jär-
gi ja mis peaksid tulema 
tarbijale hinnalt soodsa-
mad ning praed suure-
mad ja maitsvamad kui 
seni.

“Meie eesmärk on tuua 
vahepeal kadunud klien-

tuur pubisse tagasi,” üt-
les Frei.

Juba veebruarist luba-
takse õhtuid elava muu-
sikaga nii nooremale kui 
vanemale publikule. Tu-
levikus peaks saama värs-
kendust ka pubi miljöö.

Frei sõnul ootavad ees 
ka kaadrimuudatused, 
kahe koka asemel hak-
kab tööle kolm. Õhtuti 
on uksel kaks turvameest 
ja alaealised enam õhtu- 
ja öötundidel pubisse ei 
pääse.

EPP

Endine elvalanna üllatab 
kodulinlasi kunstiandega 

19. veebruaril on Rannu 
rahvamajas külas Rakvere 
Teater oma kahe möödu-
nud sügisel esietendunud 
uuslavastusega.

Päeval kell 13 astuvad 
Erki Aule lavastuses “Ka-
val-Ants ja Vanapagan” 
teatrikülastajate ette kaks 
Eesti rahvajuttudest tun-
tud igipõlist kangelast – 
suur ja lihtsameelne Vana-
pagan ning nutikaid kruts-
keid täis Kaval-Ants. Vana-
pagan palkab Kaval-Antsu 
endale sulaseks, aga mil-
legipärast juhtub ikka nii, 
et ta ise kõik töö ära teeb 
ja selle eest sulasele veel 
palkagi maksab. Mis sel-
lest kõigest aga saab ja kas 
peale jääb töökus ja tarkus 
või hoopis kavalus ja ra-
haahnus, selgub juba teat-
risaalis. Sest aja jooksul 
on Kaval-Antsust ja Vana-
paganast kaasaegsed me-
hed saanud, ning tänapäe-
val on paljud asjad hoopis 
teistmoodi kui vanasti. Ko-
gupereetenduses mängivad 
Volli Käro ja Velvo Väli.

Samal õhtul kell 19 tule-
vad Rannu rahvamaja lava-
le aga Harry ja Sally Rak-

vere Teatri lavastusest “Kui 
Harry kohtas Sallyt”. See 
tuntud menufilmil põhinev 
Nora Ephroni ja Marcy Ka-
hani romantiline komöö-
dia keskendub ühele oluli-
semale ja vanimale teema-

le inimkonna ajaloos – ar-
mastuse leidmisele ja ära-
tundmisele. Kas sõprus 
mehe ja naise vahel on või-
malik või jääb seksiteema 
sõprusele jalgu? Kas sõpra-
dest võivad saada armasta-

jad või jääb sõprus armas-
tusele jalgu? Kas sõprus ja 
armastus suudavad koos 
eksisteerida?

Harry ja Sally kohtumi-
se, sõbrunemise ja armas-
tuse lugu sai tuntuks ju-
ba 20 aastat tagasi, mil 
esilinastus samanimeline 
film Billy Christali ja Meg 
Ryaniga nimiosades. Rak-
vere Teatri lavastuses män-
givad peaosi Tarvo Sõmer 
ja Ülle Lichtfeldt ning nen-
de lugu Harryst ja Sallyst 
liigendavad Eesti paaride 
kohtumiste- ja armastus-
lood, mis salvestati lavas-
tuse jaoks eelmisel suvel.

“Kui Harry kohtas Sallyt” 
kirjutasid Nora Ephron ja 
Marcy Kahan, lavastas Jaa-
nika Juhanson ja kunstni-
kutöö tegi Erki Kasemets. 
Lavastuse videod valmisid 
režissöör Kati Kivitari ja 
operaator Maiju Ingmani 
käe all. Nimitegelasi ke-
hastavad Tarvo Sõmer ja 
Ülle Lichtfeldt, teistes osa-
des Anneli Rahkema, Erni 
Kask, Rauno Kaibiainen ja 
Eili Neuhaus.

Rakvere Teater

Rakvere Teatri külalisetendused Rannus

Mägra Pubis uus operaator

Tarvo Sõmer ja Ülle Lichtfeldt lavastuses “Kui Harry 
kohtas Sallyt”. Foto: Alan Proosa

Oma maaliloominguga elvalastele kunstielamust pakkuma tulnud Tiiu Kreim rääkis, 
et keskkooli ajal tunnustas tema joonistamisoskust kunstnik Robert Suvi, kes talle 
esimesed Leningradist pärit akvarellvärvid kinkis. Foto: Milvi Kapaun

UUDISED
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TEADE

Peaminister Andrus 
Ansipi ülieufoorili-
sed väljaütlemised 
hakkavad juba uus-
aja folklooriks kuju-
nema. 

Marika Tuus, 
Riigikogu liige

“On saabunud kaua-
oodatud majandustõu-
su langus, mis on otsekui 
tervendav hingetõmme”, 
“Maksutulud aina suurene-
vad, tööd ja palka jätkub, 
tundub, et jätkub isegi liiga 
palju”. Kas pole mitte vah-
vad ütlemised. Kahjuks aga 
elukauged ja valed.

Oleme Euroopa viie rik-
kaima asemel jõudnud 
maailma majanduskukku-
jate esinelikusse koos Läti, 
Leedu ja Armeeniaga, sa-
mas kui ligi sajas riigis ma-
jandus juba kasvab. Maail-
ma majanduse taastumine 
on alanud, kuid meie ikka 
veel tammume paigal. Mis 
veel hullem, hakkasime ju 
kukkuma enne teisi. 2007. 
aastal kahanes majandus 
üldse vaid viies riigis, mil-
le hulka kuulus esimeste 
langejate seas Eesti. Möö-
dunud aastaks prognoosis 
majandusministeerium 2,7 
protsendilist majandustõu-
su, langesime aga kolman-
das kvartalis koguni 16,6 
protsenti.

Aeg on rahvale välja öel-
da, et globaalne kriis liht-
salt võimendas meie hoo-
pis varem alanud sisekriisi 
ja valitsemise tasakaalus-
tamatust.

Mida toob tiigriaasta?
Konjunktuur itege la-

sed, eksperdid ja analüü-
tikud prognoosivad üht-
moodi peatset majandus-
tõusu, nii nagu paari aasta 
eest räägiti vahetpidama-
ta pehmest maandumisest. 
Kes vastupidi arvasid, kuu-
lutati peaaegu et riigivas-
tasteks. Kui uskuda peami-
nister Ansipit, siis toob ala-
nud aasta kaasa majandus-
likud kasvuprotsendid ja 
kindlustunde suurenemise. 
Meie konservatiivne eelar-
vepoliitika olevat kogu Eu-
roopale eeskujuks. Euroopa 
Komisjon prognoosib Eesti-
le aga aastaks 2011 Euroo-
pa Liidu suurimat majan-
duskavu. Elame näeme!

Hetkel on aga tõsiasi 
see, et 1. jaanuarist tõusid 
taas maksud ja meie riik 
jäi veelgi õhemaks. Veel 
viimasel hetkel detsemb-
ris enne riigieelarve vas-
tuvõtmist saadeti kiirkor-
ras arutlusele alkoholi- ja 
tubakaaktsiisi tõstmine, 
kuid lõpphääletusega tõs-
teti muu hulgas lisaks ka 
elektri- ning kütuseaktsii-
si. Muudatus ilmus seadu-
sesse kolm päeva enne sea-
duse vastuvõtmist. Peale-
gi juba lähenevas jõulusa-
ginas ei teinud sellest mär-
kama ka ajakirjanikud, se-
da enam, et see polnud esi-
mene kord läinud aastal 
aktsiise tõsta. Meenutaks, 
et viimati tõsteti mootor-
kütuse, maagaasi ja alko-
holi aktsiisi just lõppenud 
aasta suvel kuue kuu eest. 
Maagaasile tuli otsa veel 
ka käibemaks, mis alles 
2007. aastal oli vaid 5 prot-
senti. Aktsiiside ja kaudse-
te maksude tõstmisega see 
valitsus ka alustas, olgu-

gi, et Riigikogu valimised 
võideti lubadusega makse 
alandada. 

Aktsiisid Euroopa 
nõuetest suuremaks

Kui varem tõi valitsus 
aktsiiside tõstmise põhju-
seks Euroopa nõuded, siis 
täna võime öelda, et nii 
elektri kui ka kütuse akt-
siisid on meil Euroopa Lii-
du miinimumnõuetest kor-
di kõrgemad. Elektriakt-
siis kodutarbijale 5 ja äri-
tarbijale 9 korda ettekirju-
tatust kallim. Samuti moo-
torkütus. Ent eriotstarbeli-
se kütuse puhul, mille hind 
maarahvale eriti korda lä-
heb, ületas valitsus Euroo-
pa miinimumnõuet koguni 
üle 5 korra. Järsk tõus tehti 
ära vaid mõni päev pärast 
põllumeeste piketti Toom-
peal. Eks ikka karistuseks, 
nagu Mahtra sõjas.

Kuid taaskord tõuseb ka 
elekter ligi 8 protsenti, sest 
aktsiisidele lisandub veel 
taastuvenergia tasu ja Ees-
ti Energia jaotusvõrkude 
tasu hinnatõus.

Külm talv on alles ala-
nud ning koduste kütte-
kulude suurenemisega ku-
juneb üle saja kolmeküm-
ne tuhande töötu olukord 
lähikuudel äärmiselt tera-
vaks.

Pole meil ju näiteks Nor-
ras kehtivat 26 000 eesti 
krooni suurust töötukind-
lustuse kuutoetust, mi-
da makstakse kahe aas-
ta jooksul. Või Taanis sea-
dustatud neli aastat järjest 
makstavat töötuse kindlus-
tustoetust, mis on 90 prot-
senti palgast. Meie töötute 
armee suurema osa nige-
lavõitu toetused on palju-
del juba lõppenud töökohta 
leidmata või lõpevad vars-
ti. Ligi 16 protsendise töö-
tuse määraga oleme Eu-
roopas jälle ühel juhtiva-
test kohtadest.

Lõhutud sambad ja 
sotsiaaltoetused

Jaanuarist tasuliseks 
muudetud hooldusravi, kus 
patsiendil tuleb 3000 kroo-
ni kuus nüüd oma taskust 
välja maksta, on järjekord-
ne samm patsiendi oma-
osaluse suurendamise suu-
nas. See on juba niigi üks 
Euroopa kõrgemaid. Al-
les see oli kui vähendasi-

me haigushüvitise suurust, 
kaotasime hambaravi raha. 
Aga kärbete tõttu väheneb 
üsna oluliselt ka sel aastal 
haiglaravi kättesaadavus.

Ent kui oleme täna ko-
gu majanduse languselt 
tagasi umbes kuue aas-
ta taguses ajas, siis viima-
sel aastal kärpisime valda-
valt just kõike seda, mis on 
meil juba aastaid hästi ol-
nud. Iseseisvuse algusest 
saadik oleme toime tulnud 
18 protsendise käibemak-
suga, enam aga mitte. Soo-
me vastupidi, hoopis alan-
das käibemaksu toiduaine-
tele.

Kogumispensionide  II 
samba lõhkumine on aga 
juba võrreldav meie rah-
va eksistentsiaalsete ga-
rantiide kallale mineku-
ga, mis on inimestelt võt-
nud ära usalduse meie fi-
nantssüsteemi ja riigi vas-
tu. Kust kavatseb riik 2014. 
aastal võtta 4 miljardit ja 
2017. aastal 5 miljardit, et 
6 protsendilise kompen-
seerimisega tänane kärbe 
heastada?

Me kaotasime matuse-
toetused, millised on ole-
mas olnud ka siis kui riigi-
eelarve oli kordades väik-
sem. Vähendasime käibe-
maksu soodustusi matuse-
teenustele, ravimitele, raa-
matutele jt. kaupadele, tee-
nustele, millistest soodus-
normidest Euroopa riigid 
vägagi kinni peavad. Ole-
me kaotanud isegi 400-
kroonise koolitoetuse, mil-
leks jätkus raha ka siis, kui 
riigi eelarve oli vaid 13,4 
miljardit, ehk siis kordades 
väiksem kui täna. See oli 
13 aastat tagasi. Samas jät-
kub meil raha 35-tuhande-
seks vanemapalgaks.

Sellest kõigest võiks pea-
minister rahvale rääkida. 
Aga ei saa ju, sest äkki rah-
vas avabki silmad ja mõis-
tab, et valitsuse minevikus 
tehtud vigade pärast peab 
ta täna raha- ja tööpuudust 
kannatama. Et me eurole 
ülemineku tuhinas ülemi-
neku pühas ürituses oleme 
inimese unustanud, ei lähe 
korda ei Ansipile ega tema 
koduparteile.

Viimasel aastal 
kärpisime 
valdavalt just 
kõike seda, mis on 
meil juba aastaid 
hästi olnud.

Eurotuhinas on inimene 
unustatud
UUS FOLK Peaministri väljaütlemised kui uusaja folkloor

Mina olen ema, kellel 
on psüühikahäirega 28-
aastane poeg. Olen see 
ema, kes oli nõus rääkima 
ja avalikustama oma poja 
Juhan Vingeli lugu 5. det-
sembri heategevuskont-
serdil Jaani kirikus.

Minu poeg on ammu 
täiskasvanueas ja looda-
vast teraapiakeskusest te-
mal enam kasu ei ole. Aga 
tegin seda lootuses, et tei-
sed emad ja pered, kes vii-
bivad samasuguses olu-
korras kui meie tookord 
aastate eest, saavad tu-
ge ja abi. Ei soovi kellele-
gi sellist muret, segadust 
ja arusaamatust, mis oli 
meil aastatel, kui mu poeg 
oli vanuses 10-17 aastat, 
sest niikaua kulus aega, et 
diagnoos saada, milleks 
oli Aspergeri sündroom. 
Aga täpsemalt on mu po-
ja lugu kirjas 5. detsembri 
2009 Õhtulehes pealkirja 
all “Lapsstaarist autistiks: 
Juhan veedab päevi voo-
diserval istudes”.

Olen täiesti kindel, et 
kui tol ajal oleks olnud 
selline keskus, kuhu me 
oleksime võinud oma mu-
redega pöörduda, kust 
oleks võinud peale lap-
se ka pere abi ja nõusta-
mist saada, ei peaks ma 
olema praegu olukorras, 
kus pidin loobuma oma 
kutsetööst, mida 22 aas-
tat tegin, sest mul oli va-
lida, kas panen oma po-
ja hooldekodusse või jään 
koju tema hooldajaks ja 
eestkostjaks. Valisin vii-
mase, sest tutvudes hool-
dekodu olukorraga, kus 
on siiamaani nõukogulik 
süsteem, põhimõttel “pa-
neme need hullud lihtsalt 
normaalsete inimeste sil-
ma alt ära”, et nad ei häi-
riks, ei lubanud mu süda 
teda sinna panna.

Tänaseks olen viis kuud 
ainult poja hooldaja ja 
eestkostjana tegutsenud 
ja oskan rõõmustada iga 
pisikese edusammu üle, 
mida märkan, iga väikese 
naeratuse, iga uue väike-
se tahteavalduse üle. Sest 
põhiprobleem oli ja on ol-
nud täielik elust isoleeru-
mine, motivatsiooni puu-
dumine – ei oleks usku-
nudki, et nii passiivselt ja 
ennasthävitavalt saab käi-

tuda.
Aga kinnitan teile, 

et mitte kunagi 28 aas-
ta jooksul pole ta käi-
tunud agressiivselt ega 
teisihävitavalt. Ta po-
le mitte kunagi kätt tõst-
nud kellegi vastu, ei võõ-
raste ega omade vastu. 
Küll on aga mitmeid kor-
di tema kui teistest erine-
va suhtes vägivalda tar-
vitatud. Alates koolikiu-
samisest kuni selleni, et 
kampade, nn normaalse-
te noorte käest Tartu An-
nelinnas mitu korda pek-
sa saanud. Kord, umbes 4-
5 aastat tagasi, kui ta veel 
oli võimeline ise ringi lii-
kuma, hääletas ta Tallinn-
Tartu maanteel. Auto, kus 
oli neli noormeest, võttis 
ta peale, vedas teda öösel 
4-5 tundi ringi ja viskas 
hiljem maantee äärde ma-
ha. Mis nad temaga tegid 
– vägistasid, peksid – ei 
tea ma siiamaani, sest au-
tistliku inimesena ei ole 
ta võimeline objektiivselt 
ohtlikke situatsioone hin-
dama, ennast kaitsma ja 
enda eest rääkima, selle-
pärast polnud ka politsei 
poole võimalik pöörduda. 
Need on mõned näited 
sellest, kuidas ühiskond 
on minu poega kohelnud, 
sest oma teistmoodi ja en-
dassetõmbunud olekuga 
ta lausa tõmbab vägival-
da ligi.

Kallid Peedu elani-
kud, ma väga loodan, et 
te mõistate meie, sellis-
te laste vanemate mu-
ret oma laste pärast, et te 
mõistate, kui raske ja aru-
saamatu on vaadata oma 
lapse ühiskonnast irdu-
mist ja oma hirmude ja 
murede maailma kapsel-
dumist. Peedule kavanda-
tav teraapiakeskus oleks 
tõeline pilootprojekt Ees-
tis inimeste vaimse tervi-
se parandamisel. Kui se-
da teha noores eas, vanu-
ses 12-18, on tulemus tõe-
näoliselt jääv ja on loota, 
et me saame mitmed an-
dekad ja targad tulevased 
ühiskonnaliikmed, kellel 
on lihtsalt vaja abi oma 
hingehädadest üle saada, 
ühiskonnale tagasi võita.

Merike Vingel

Avalik kiri Peedu elanikele

Tartu maavalitsus 
ootab kõigi maakonna 
elanike, kohalike oma-
valitsuste, asutuste ja or-
ganisatsioonide ettepa-
nekuid, keda tunnustada 
maakonna teenetemär-
giga – Tartumaa Kuldse 
Tammeoksaga.

Teenetemärgi annab 
maavanem neile inimes-
tele, kes on oma töö ja te-
gevusega oluliselt kaasa 
aidanud Tartumaa aren-
gule. Märkide üleandmi-
ne toimub Eesti Vabariigi 
92. aastapäevale pühen-
datud pidulikul vastuvõ-

tul 24. veebruaril 2010 
Tartus.

Ettepanekuid Tartu-
maa teenekate inimeste 
kohta koos nende saavu-
tuste ja panuse kirjeldu-
sega ootame 29. jaanua-
riks 2010 aadressil Tar-
tu maavalitsus, Riia 15, 
51010 Tartu või e-posti 
aadressil mv@tartumaa.
ee. Abiks on vorm, mil-
le leiab aadressil http://
w w w . t a r t u m v . e e /
?dl=135

Info: Ene Pill, ene.
pill@tartumaa.ee, 730 
5202

Maavalitsus ootab ettepanekuid
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Elva gümnaasiumis 
35 aastat käsitöö ja 
kodunduse õpetaja 
ametit pidanud Reet 
Ollino saab 25. jaa-
nuaril 60.

Milvi Kapaun

Näputööhuvi on teil 
emalt päritud?

Jah. Ema töötas Elva 
koolis käsitööõpetajana. 
Käsitöö meeldis mulle väga 
juba lapsepõlves, koolieas 
kudusin ja õmblesin endale 
riideid, ka aitasin emal usi-
nasti õppevahendeid teha.

Nii et elukutse vali-
kul teil probleeme pol-
nud?

Algul ma ei mõelnud kä-
sitööd oma erialana. Koo-
lis meeldis mulle väga kee-
mia, käisin olümpiaadidel 
ja otsustasin minna kee-
miat edasi õppima. Nii as-
tusingi Tallinna Polütehni-
lisse Instituuti ja asusin õp-
pima keemia teaduskonda 
ühiskondliku toitlustamise 
organiseerimise ja tehno-
loogia erialale. Toiduaine-
te keemia juurde sattusin 
puhtjuhuslikult: sisseastu-
miskomisjonis räägiti liht-
salt auk pähe. Pärast lõpe-
tamist suunati mind tööle 
Tartusse toidubaari “Taa-
ra”. Juba mõne kuuga sai 
mulle selgeks, et see töö ei 
ole minu jaoks.

Kuidas õpetajatöö 
algas?

Kui ema 1975. aastal 
pensionile läks, tulin tema 
asemele Elva keskkooli kä-
sitööõpetajaks. Tänu emale 
olin selle tööga üsna kur-
sis. Nagu ikka noorele ini-
mesele, nii tundus ka mul-
le, et ma oskan ja tean juba 
kõike, tarvis ainult pihta 
hakata. Aga kui alustasin 
tööd ja erialastel kursus-
tel käimist, sain aru, et pä-
ris nii see siiski ei ole. Kui-
gi olen nüüdseks lõpeta-
nud ka käsitööõpetaja eri-
ala TLÜ-s, leian ka praegu, 
et õppimise aeg pole veel 
ümber.

Kuivõrd erineb tä-
napäeva käsitöötund 
aastatetagusest?

Põhilised käsitöövõtted 
ja oskused, mida tundides 
omandame, jäävad küll sa-
maks, kuid pidevalt võib 
leida uusi võimalusi, kus ja 
kuidas neid kasutada. Sa-
muti muutuvad ju materja-
lid ja töövahendid.

Kaasaegne tehnoloogia 
on jõudnud ka käsitöö- ja 
kodundustundi: 2004. aas-
ta sügisest on meil suu-
repärane õppeköök. Selle 
valmimisel oli ka mul või-
malus sõna sekka öelda: 
joonistasin eskiisi, mille 
alusel sisearhitekt projekti 
koostas. Eelmisel õppeaas-
tal saime tikkimismasina, 
klassis on kasutusel arvuti 
ja projektor. Samas on meil 
olemas ka kangasteljed, tä-
nuväärne töövahend, mis 
aitab hoida põlvkondade-
vahelist sidet ja käsitöötra-
ditsioone.

Tikkimistöö teeb 
nüüd lapse eest valmis 

tikkimismasin?
Enam-vähem. Tikkimis-

muster tuleb tegijal endal 
spetsiaalse programmi abil 
arvutis valmis teha. Prog-
ramm pakub palju erine-
vaid võimalusi, mille avas-
tamisega me praegu hoog-
salt tegeleme. Arvutis loo-
dud muster kantakse mälu-
pulgaga tikkimismasinas-
se ja siis masin tikib. Tikki-
ja peab vaid raamitud töö 
masina alla kinnitama ja 
niite vahetama. Tikkimis-
masinaga saab ka õmblus-
tööd teha.

Kaua ühe tikandi 
valmimiseks aega ku-
lub?

See oleneb tikandi suu-
rusest. Nädalas on meil 
kaks käsitöötundi, selle 
ajaga jõuab enamasti 2-3 
tikandit valmis tikkida.

Mida peate tähtsaks 
laste käsitööoskuse 
arendamisel?

Esmatähtis on muidugi 
omandada vajalikud töö-
võtted ja oskused. Väga 
oluliseks pean loova mõtle-
mise arendamist. Üritan in-
nustada õpilasi ise kavan-
dama ja välja mõtlema kä-
sitööesemeid, mille valmis-
tamisel oma oskusi saaks 
kasutada ja mille tegemine 
ka tegijale rõõmu pakuks. 
Samas pean tunnistama, et 
see pole väga kerge. Teine 
raskem probleem on see, et 
alustatud töö tuleb kind-
lasti ka lõpetada.

Millega vabal ajal 
tegelete?

Ka suur osa vabast ajast 
kulub mul käsitööle. Kudu-
mine on minu lemmiktege-
vus. Mul on alati mõni poo-
leliolev kudumistöö, niini-
metatud valvenäputöö, mi-
da teleri ees või muul sobi-
val juhul kätte võtta.

Peale kudumise köida-
vad mind lapitöö, batika, 
kangakudumine ja muudki 
käsitööliigid. Ajakirjandu-
se ja interneti vahendusel 
püüan ennast käsitööalas-
te uudistega kursis hoida 

ja uusi asju katsetada. Vii-
masel ajal olen tegelenud 
polümersavist fimo ehete 
valmistamisega.

Armastan väga lugeda. 
Enamasti loen ilukirjan-
dust, kogu aeg on midagi 
käsil. Eriti meeldib mulle 
kaasaegne väliskirjandus. 
Meelsasti käin süvamuusi-
kakontsertidel. Üheks lem-
mikuks on kujunenud Põh-
jamaade sümfooniaorkes-
ter Anu Tali dirigeerimisel, 
kelle kontserte püüan alati 
külastada.

Tegemist jätkub teil 
ka koduaias?

Minu isa oli väga pühen-
dunud aiapidaja. Üritan se-
da aeda nüüd edasi pida-
da, aga mina ei saavuta 
muidugi sellist taset nagu 
isal oli. Eriti meeldib mulle 
aiapidamine kevadel. Siis 
jooksed kogu aeg välja vaa-
tama, mis aias jälle sündi-
nud on. Pean aga kahjuks 
tunnistama, et minu vai-
mustus suve edenedes pi-
sut jahtub. Samuti leian, 
et õpetaja amet ja aiatöö 
ei sobi omavahel eriti kok-
ku. Kevadel, kui peaks täie 
pingega aias toimetama, 
on ka õpetajatel hästi kiire 
aeg. Sügisel saagikoristu-
se ajal on kooli algus, kus 
on jälle tohutult palju tege-
mist. Kuid ka aiatöö pakub 
omamoodi rõõme ja sel-
lepärast püüan seda siiski 
jõudumööda jätkata.

Mis köidab õpetaja-
töös?

Köidab see, et alati lei-
dub õpilasi, kes käsitööst 
innustuvad. Tore on koos 
nendega tegutseda, aida-
ta neil uusi lahendusi leida 
ja nende saavutustele kaa-
sa elada. Suureks plussiks 
loen ka väga meeldivaid 
kolleege.

Mis plaanid tulevi-
kuks on?

Püüan ennast ikka uue 
ja huvitavaga kursis hoida. 
Samas tahaks rohkem aega 
veeta koos lapselastega. Ja 
käsitöö nagunii...

JUUBILAR Käsitööõpetaja Reet Ollino

Reet Ollino peab õppetingimusi Elva gümnaasiumi 
käsitöö- ja kodundusklassis suurepärasteks. Uusim 
tehnikaime tikkimismasin pakub põnevat uurimist veel 
pikemaks ajaks. Foto: Milvi Kapaun

Käsitöö ammendamatud 
võimalused

ELVA POSTIPOISS
259, 21.01.2000

 Rahvaerakonna 
Mõõdukad Elva liikmed 
tahavad asutada era-
konna Elva osakonda. 
Mõõdukad leiavad, et 
kohaliku poliitikaelu 
erakonnastumine aitab 
valijal kiiresti muutuval 
poliitikamaastikul ker-
gemini orienteeruda.

 Linnavalitsuse inime-
sed kohtusid Tartu ja 
Valga linna haljastuse 
ja heakorrateenistuse 
inimestega. Tartu linnal 
puuduvad igasugused 
haljastustöölised ja va-
hendid, kõik teenused 
ostetakse sisse. Valga 
linnavalitsuse juures on 
aga haljastustöölised, 
kes tagavad põhi-
hoolduse parkides ja 
haljasaladel.

 Elva linna 2000. 
aasta eelarve tulude ja 
kulude maht on 26 516 
000 krooni.

 Elva Tarbijate Ühistu 
Kesklinna kaupluses 
maksis 0,5 kg Gevalia 
kohv 46.50.

10 AASTAT
Elva Linnavolikogu is-

tung toimub 25. jaanua-
ril 2010.a algusega kell 
18 Elva Lasteaias “Muru-
muna”.

Linnavolikogu liik-
meid oodatakse majaga 
tutvuma kell 17.30.

Päevakorra projekt:
1. Ülevaade Elva Lin-

navalitsuse tegevusest. 
(Reno Laidre)

2. Elva linna 2010. 
aasta eelarve II lugemi-
ne. (Reno Laidre)

3. Elva linna kultuu-
ripreemia “ELVA TÄHT” 
andmine Aarne Kährile. 
(Toomas Järveoja)

4. Elva linna kultuu-
ripreemia “ELVA TÄHT” 
andmine Imbi Härsonile. 
(Toomas Järveoja)

5. Elva linna teenete-
märgi andmine Erna Abe-
lile. (Toomas Järveoja)

6. Elva linna teenete-
märgi andmine Ülle-Reet 
Raadile. (Toomas Järve-
oja)

7. Elva linna teene-
temärgi andmine Aino 
Randverile. (Toomas Jär-
veoja)

8. Halduslepingu sõl-

mimine Eesti Töötukas-
saga avaliku töö korral-
damiseks. (Alo Rebane)

9. Elva linna 2010. 
aasta eelarve kinnitami-
ne. (Reno Laidre)

10. Elva linna kaeve-
tööde eeskirja kehtesta-
mine. (Kalev Kepp)

11. Elva linnas Järve 
tn 1 kinnistu detailpla-
neeringu vastuvõtmine ja 
avaliku väljapaneku toi-
mumise aja väljakuuluta-
mine. (Kalev Kepp)

12. Kinnisasjaga liit-
miseks sobiva maa mu-
nitsipaalomandisse mitte 
taotlemine. (Kalev Kepp)

13. Elva linnas Pur-
de tn 22 asuva maaük-
suse taotlemine Elva lin-
na munitsipaalomandis-
se. (Kalev Kepp)

14. Elva linnas Val-
ga mnt 5 kinnistu detail-
planeeringu korduva väl-
japaneku toimumise aja 
väljakuulutamine. (Kalev 
Kepp)

15. Muud küsimused.

Leelo Suidt, Elva 
Linnavolikogu esimees

19.01 otsustati:
Määrata lapse sün-

nitoetus Katrin Keldtile, 
Marika Kiudmaale, Kat-
rin Pihole.

Muuta Elva Muusika-
kooli personali koossei-
su.

Eraldada Elva linna 
2010. aasta eelarve re-
servfondist 6159 krooni 
Haiti maavärina ohvrite 
toetuseks.

Sõlmida töövõtule-
ping AS-ga Livonia han-
ke “Elva eakate ja puue-
tega inimeste päevakes-
kuse renoveerimine II 
etapp” teostamiseks; le-
ping Audiitorbüroo ELSS 
AS-ga Elva Linnavalitsu-
se 2009, 2010, 2011. aas-
ta raamatupidamise aas-
taaruannete audiitor-
kontrolli teostamiseks; 
AS-ga Emajõe Veevärk 
sihtfinantseerimise le-
pingu “Elva vee- ja kana-
lisatsioonisüsteemide re-
konstrueerimise II etapp” 
lisaleping.

Pikendada Elva 
Kommunaal Grupp OÜ-
ga Elva linna III järjekor-
ra tänavate lumetõrje le-
pingut.

Kanda majandus-
tegevuse registrisse 

Fenright OÜ, Kirde tn 2a 
Nupu puhvet.

Esitada eelnõu lin-
navolikogule: Elva linna 
2010. aasta eelarve II lu-
gemine; Elva linna 2010. 
aasta eelarve kinnitami-
ne; Elva linna kaevetöö-
de eeskirja kehtestami-
ne; Kinnisasjaga  liitmi-
seks sobiva maa munitsi-
paalomandisse taotlemi-
ne; Purde tn 22 maa mu-
nitsipaalomandisse taot-
lemine; Elva linnas Jär-
ve tn 1 kinnistu detail-
planeeringu vastuvõtmi-
ne ja avaliku väljapaneku 
toimumise aja väljakuu-
lutamine; Valga mnt 5 
kinnistu detailplaneerin-
gu korduva väljapaneku 
toimumise aja väljakuu-
lutamine; Elva linna tee-
netemärgi andmine Erna 
Abelile; Elva linna tee-
netemärgi andmine Ül-
le-Reet Raadile; Elva lin-
na teenetemärgi andmi-
ne Aino Randverile; El-
va linna kultuuripreemia 
“ELVA TÄHT” andmine 
Aarne Kährile; Elva lin-
na kultuuripreemia “EL-
VA TÄHT” andmine Imbi 
Härsonile.

Maia Kukk, 
linnasekretär

LINNAVALITSUSE ISTUNG

VOLIKOGU KUTSE

Oled oodatud osalema 
vanematele mõeldud tu-
gigrupis, et senisest veel-
gi edukamalt toime tulla 
lapsevanema raske, kuid 
tänuväärse tööga.

Oleme Sinu jaoks et-
te valmistanud koolitus-
teemad, mille raames 
erialaspetsialistid paku-
vad meile kõigile vajalik-
ke teadmisi ja tuge. Jut-
tu teeme karjäärist, suhe-
test, tunnetest, vajadus-
test, peremajandusest – 

kõigest sellest, mis meid 
kõiki iga päev ümbritseb.

Kokkusaamised toimu-
vad viie kuu vältel alates 
veebruarist kuni juunini 
2010.

Tule, õpi teistelt ja jaga 
oma kogemusi, sest koos-
töös peitub lahendus!

Kui soovid grupis osa-
leda, siis registreeri end 
Hoolekoda@hot.ee või 
Gerda.Kiipli@elva.ee

Lisainformatsioon te-
lefonil 730 9892

Hea lapsevanem!

TEADE
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19. jaanuaril toimus Tar-
tu Ülikooli kergejõustiku-
hallis TV10 olümpiastarti 
võistlussarja 39. hooaja ava-
etapp Tartumaa koolidele. 
Kavas olid sprindidistant-
sid, kuulitõuge noorematele 
poistele ja kaugushüpe va-
nemale vanuseklassile.

Vanemate poiste seas sai 
kaks alavõitu Heiros-Jaanus 
Sinimäe. 60 m jooksu võidu-
aeg oli 7,81 ja kaugust hüp-
pas ta 5.87. Sprindis sai kol-
manda koha Alari Pennar 
ajaga 8,18. Robert Jakob 
Oetjen oli ajaga 8,26 neljas 
ja viienda koha sai Martin 
Thomson ajaga 8,94. Kau-
gushüppes sai kolmanda ko-
ha Robert Jakob Oetjen tu-
lemusega 5.05. Alari Pennar 
oli neljas tulemusega 4.54 
ja Martin Thomson 4.40ga 
viies.

Tüdrukutest oli Kalli Kuu-
sik 60 m jooksus neljas ajaga 
9,22, kaugushüppes sai ta 6. 
koha, hüpates 3.91. Kahjuks 

ei saanud ta hoojooksu klap-
pima. Amanda Väiko sai 
kaugushüppes 11. koha.

Noorema vanuseklas-
si (1998/99) tüdrukute 60 
m jooksu võitis Marta Kot-
kas väga hea ajaga 9,07. 
Kolmanda koha sai samuti 
isikliku rekordi 9,35 jooks-
nud Karina Kõnd, Marianne 
Järv oli 8. ajaga 9,93. Pois-
test võistles väga tublilt aas-
ta vanemate konkurentsis 
Andri Luik, kes võitis 60 m 
jooksu ajaga 9,26 ja oli kuu-
litõukes kolmas, tõugates 3 
kg kuuli 7.17.

17. jaanuaril toimus TÜ 
kergejõustikuhallis sprindi-
mitmevõistlus, kus võistle-
jaid oli üle vabariigi. Kavas 
oli 60 ja 200 m jooks, pare-
musjärjestus selgitati punk-
titabeli alusel.

B klassis (1995/96) saa-
vutas mõlemal alal kolman-
da koha Heiros-Jaanus Si-
nimäe, tulemused vastavalt 
7,90 ja 25,91.

A klassis (1993/94) sai 
neljanda koha Kris Kure-
soo, kelle 60 m jooksu aeg 
oli 7,72 ja 200 m jooksus 
25,06.

17. detsembril osaleti 
Tartu Ülikooli Akadeemilise 
Spordiklubi lahtistel jõulu-
võistlustel kergejõustikus.

D klassis (1998/99) hüp-
pas Andri Luik kaugust 4.05 
ja sai 38 võistleja seas 6. ko-
ha, 60 m jooksus oli ta 45 
poisi hulgas samuti 6. aja-
ga 9,22. Mõlemad tulemu-
sed on Andri isiklikud re-
kordid. Kaks aastat noorem 
Laura-Laurelia Põlgast sai 
36 jooksja seas 13. koha 60 
m jooksus ajaga 10,14, kau-
gushüppes oli ta 33 tüdruku 
hulgas tulemusega 3.53 sa-
muti 13.

C vanuseklassis võitis 
kolm ala Heiros-Jaanus Si-
nimäe. 60 m jooksu võidu-
aeg oli 7,78, kaugust hüp-
pas ta 5.85 ja 200 m ajaks 
sai 25,3. Alari Pennar jook-

sis 60 m eeljooksus isikli-
ku rekordi 8,04, finaaliaeg 
8,11 andis talle neljanda ko-
ha. Kaugushüppes oli Ala-
ri 7. tulemusega 4.61. Mar-
tin Thomson oli sprindis 9. 
ajaga 8,81 ja kaugushüp-
pes 8. tulemusega 4.44. Ro-
bert Jakob Oetjen sai 200 m 
jooksus neljanda koha ajaga 
26,8.

B klassi 600 m jooksu 
võitis Alvar Annuk isikliku 
rekordiga 1.34,13.

A klassis oli Ergo Tamm 
60 m jooksus 6. ajaga 7,85 ja 
kuulitõukes sai ta 7. koha tu-
lemusega 9.77.

Sisehooaeg jätkub 22.-
24. jaanuaril Tallinnas Ees-
ti noorte meistrivõistlus-
tega ja TV10 olümpiastar-
ti sarja esimese vabariikli-
ku etapiga 31. jaanuaril Tar-
tus. Häid tulemusi võistleja-
tele ja pöidlad pihku kaasa-
elajatele!

Margit Thomson, 
kergejõustikutreener

Kergejõustiklased avasid hooaja

Elva tublimad noor-
laskurid käisid koo-
livaheajal oma vor-
mi lihvimas treening-
laagris Audentese 
spordikooli tiirus. 

Karl Kontor, 
Tartumaa Tervisespordi-
keskuse direktor

Seejärel osaleti Vilniuses 
traditsioonilisel rahvusva-
helisel õhkrelvade võistlu-
sel Polonia 2010. Kuue rii-
gi laskurite kolmepäevasel 
jõuproovil saavutatud mit-
med head tulemused ja au-
hinnalised kohad näitasid, 
et harjutamisest on olnud 
kasu.

Reedel ja laupäeval las-
ti kaks korda läbi põhihar-
jutused, millest parema tu-

lemuse põhjal määrati pa-
remusjärjestus vanusegrup-
pides ja absoluutarvestuses 
pühapäevaseks turniirisüs-
teemis laskmiseks.

Noormeeste arvestuses 
lasi Lennart Pruuli esime-
sel päeval 576 silma ja tei-
sel päeval parandas tule-
must veel kahe silma võrra. 
Tema selle hooaja parim tu-
lemus 578 silma andis kol-
manda koha kahe Poola las-
kuri järel, kellest võitja Pa-
vel Pietruk sai tulemuseks 
586 silma.

Neidude klassis näitas 
Maarja-Liisa Maasik samu-
ti tõusvat vormi, tulemu-
sed 382 ja 385 silma and-
sid kokkuvõttes kolmanda 
koha. Parima tulemuse 394 
silma lasi Kristina Paliokaite 
Leedust.

Kuni 16 aastaste tütar-
laste hulgas sai Tuuli Kübar-
sepp kirja tulemused 374 ja 
376 silma, millega saavutas 
kuuenda koha.

Naiste õhupüssiharjutu-
ses tuli Eestisse koguni kaks 
auhinda. Kaitseliidu Laskur-
klubi MäLK liikmed Ljudmi-
la Kortšagina ja Paula Lepp-
aru said isiklikke rekordeid 
tähistavate 394 ja 390 sil-
maga vastavalt esimese ja 
kolmanda koha.

Pühapäevasele turniirile, 
mille võitjat autasustati poo-
le meetri kõrguse karikaga, 
pääses eelnevate päevade 
tulemuste põhjal 27 pare-
mat tulemust näidanud las-
kurit sõltumata soost ja va-
nusest. Eesti võistkondadest 
pääses valitute hulka viis 
laskurit, kellest kolm jõud-

sid läbi kahest eelringist 
üheksa parema hulka vii-
mast finaalseeriat laskma. 
Eelvõistluste kolm paremat 
olid tipus ka finaali viimase 
lasu järel. Võitis kindla üle-
kaaluga Leedu parim mees-
laskur Girulis Karolis 104,2 
silmaga, teiseks tuli Ljudmi-
la Kortšagina 101,5 ja kol-
mandaks koduseinte toel 
Vilniuse staažikas esindaja 
Rimvydas Specius. Neljan-
da koha peale käis tihe rebi-
mine, millest napi paremu-
sega väljus parimana vaata-
mata kergele palavikule vä-
ga hästi võistelnud Maar-
ja-Liisa Maasik 99,9 silma-
ga. Talle vaid 0,2 silmaga 
kaotanud Paula Lepparu oli 
seitsmes.

Laskurite edukad 
stardid Vilniuses

17. jaanuaril Läh-
te spordihoones toimu-
nud Premium Cup turnii-
ril saavutas sisukat rün-
de- ja kaitsemängu näi-
danud FC Elva kolman-
da koha. Esimeses män-
gus võideti kindlalt Tal-
linna FC Tiigrite esindust 
3:0. Järgmises kohtumi-
ses lubati SK10 Premium 
II võistkonnal mängu lõ-
pus 1:1 viik välja võidel-
da. Alagrupifaasi viima-
ses mängus võideti 3:1 tu-
lemusega FC Annelinna 
esindust.

Poolfinaalis tuli vasta-
misi minna FC Tarvastu 
esindusega. Mängu algu-
ses suutsid elvakad koge-
nud meestele peavalu val-
mistada, kuid lõpuks võt-
tis kogenum oma, kasu-
tades ära FC Elva noor-
meeste eksimused.

Kolmanda koha män-
gus läks FC Elva taas vas-
tamisi SK10 Premiumi II 
esindusega. Vastased ka-
sutasid ära elvakate rän-
gad eksimused ja kiirelt 
jäädi 0:2 kaotusseisu. 
Mängu edenedes leidis FC 
Elva end taas. Mängida 
jäi veel viis minutit, kui 
Raido Kuus suurepärase 
rünnakuliikumise peaga 
väravaks vormistas. Ju-
ba minut hiljem oli tab-
lool 2:2 – Evert Soonbergi 
individuaalne meisterlik-
kus ei jätnud kaitsjale ja 
väravavahile mingit või-
malust. Minut enne män-
gu lõppu sai hea rünna-
ku järel vabalt löögile 
Soonberg, kelle soorituse 
väravavaht tõrjus, vabaks 
jäänud palli kõksas vära-
vasse Kaarel Tinn.

FC Elva koosseisus 
mängisid Karl Bussov, 
Rando Kuus, Henry 
Eichelmann, Kaarel Tinn, 
Evert Soonberg, Priit 
Dedov, Raido Kuus, Laur 
Nurme, Taavi Aasmäe ja 
Hendrik Hunt. Võistkon-

na parim mängija oli Kaa-
rel Tinn.

FC Elva noorte 
tulemused

Eelmisel nädalavahe-
tusel oli võistlustules viis 
Elva jalgpalliklubi noor-
tevõistkonda. FC Elva 98 
mängis laupäeval Läh-
tel Premium Cupil, kus 
sai neljanda koha. FCE 
Otepää 96 sai Nõos toi-
munud Juunior Cup tur-
niiril 8. koha. 2001. aas-
tal sündinud poiste võist-
konnad FCE Otepää ja FC 
Elva osalesid Kõrveküla 
spordihoones toimunud 
Quattromed turniiril, kus 
tuli mõõtu võtta ka Lä-
ti Smiltene jalgpalliklu-
bi poistega. Quattromed 
turniiril kohti välja ei 
anta, sõpruskohtumistel 
saavad noored vutimehed 
täiendust oma mänguko-
gemustele. FCE Otepää 
sai ühe võidu – tulemuse-
ga 3:2 tehti ära Elva klu-
bikaaslaste meeskonnale. 
FC Elva pidi seekord vaid 
kaotustega leppima.

Pühapäeval käisid kõi-
ge nooremad FC Elva 2003 
poisid mängimas 2002 
poiste Quattromed turnii-
ril Tartus. Elva poistest oli 
5:0 parem FC Santos Võ-
ru, 1:0 kaotus tuli vas-
tu võtta kohtumises FC 
Santos Forseliusega. Vii-
giga 1:1 lõppes mäng FC 
Santos Annelinna võist-
konnaga, värava lõi Jasper 
Reilson. Veeriku jalgpalli-
klubi võideti 2:1, väravad 
lõid Priit Laak ja Ottomar 
Sibul. Mängisid Heiki 
Vabrit, Priit Laak, Cardo 
Denisjuk, Voldemar Vii-
lu, Ottomar Sibul, Raimo 
Markvard, Jasper Reilson, 
Orm Siimon Madilainen, 
Karl-Markus Kreevald, 
Hardi Raudsepp, Markus 
Niilus ja Gert Ilves.

Marek Naaris, 
FC Elva tegevjuht

FC Elva esindusvõistkond säras 
Premium Cupil

Elva noored laskesportlased Maarja-Liisa Maasik ja Lennart Pruuli võitsid rahvusvahelisel mõõduvõtmisel pronk-
sikarikad. Foto: erakogu
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Ostan vanavara postkaardist 
mööblini, kulda ja hõbedat. Val-
ga mnt 1A, tel. 504 5909

Ostame metsakinnistuid või 
kasvava metsa raie õigust. Tel. 
5599 6644. Helista julgesti.

Valga mnt 1A müügil suusad, ui-
sud, saapad jm. 504 5909

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa puitbrikett, kütteklots. 
Vedu tasuta. 528 9398

Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990

Küttepuu (kuiv ja märg lepp). 
513 2927

Müüa kuiva leppa. 5804 3735

Müüa tükeldatud kaseküttepin-
nud koos veoga. 501 0361

Müüa turbabriketti kojutoomise-
ga. Tel. 506 6684

Müüa Honda CRV 1997 ja VW 
Passat 1993. 513 2927

Võtan hoida lapse. 522 4190

Ehitus-remonttööd. 5353 6160

Üldehitustööd. 522 9692

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Elektritööd, koduautomaatika, 
san-tehnilised tööd, õhk-soojus-
pumpade müük ja paigaldus. 
www.mano.ee Tel. 520 8970

Eramus anda üürile 1 toal. mug. 
korter. Tel. 5567 9171

Üürile anda 3-toal. mug. korter, 
heas korras, möbl., kodutehnika 
sees. Tel 517 5563

Üürile anda 4-toaline mug. krt. 
Rõngus. Tel. 529 1558

Üürile anda kanaliga garaaž 
Õuna tn. 529 9033

19. jaanuaril leitud Ujula tänavalt 
suur, sõbralik isane koer. Asub 
Tartu Koduta Loomade Varju-
paigas. Ootab peremeest järele. 
Info tel. 5336 3585

Mälestame sõbralikku naabrit
KARL TAMME

Avaldame kaastunnet omastele.

Jaani 5 majanaabrid

Kallis vend, 
maga vaikselt, 
puhka rahus,
südamed on sinuga

KARL TAMM

Südamlik kaastunne 
Helgile, Ehale ja Vambolale 

isa surma puhul.

Õed ja vend peredega ning 
ristipoeg Peeter

Sügav kaastunne Helgile, 
Jaagule ja Kallele peredega 

kalli
KARL TAMME
kaotuse puhul.

Perekond Kuurits

Laupäeval, 16. jaanua-
ril toimus Elva gümnaasiu-
mi võimlas XVI Elva Open 
judos. Kokku osales 204 
noort sportlast viieteist-
kümnest erinevast Ees-
ti judoklubist. Kuna tegu 
on uue kalendriaasta esi-
mese noorteturniiriga, siis 
on osavõtt olnud alati roh-
kearvuline. Meeldiv oli sa-

muti noorte kohtunike roh-
kus. Selle eest tuleb täna-
da aastaid noorkohtunike 
koolitamisega tegelenud 
Eesti ainsat rahvusvaheli-
se litsentsi kohtunikku Ei-
nar Suurt.

Elva noorte judokate pa-
rim tulemus kuulus Georg 
Klaus Ojakivile, kes alustas 
treeninguid eelmise aasta 

sügisel. Kolme ilusa ipponi 
väärilise heitega saavu-
tas Ojakivi C vanuseklas-
si raskekaalu noormeeste 
seas teise koha. Sama va-
nuseklassi kehakaalus ku-
ni 38 kg olid Martin Too-
de ja Pärt Laas üheksan-
dad. A klassi noorte hul-
gas maadles pronksmedali 
kohtumist Karl Ernst Saal, 

kuid kaotas selle napilt li-
saajal. Järgmisel nädalava-
hetusel on Do klubil au lä-
bi viia Eesti meistrivõistlu-
sed A vanuseklassis ja täis-
kasvanutele.

Korraldajad tänavad kõi-
ki, kes andsid oma panuse 
XVI Elva Openi edukaks lä-
biviimiseks. Meie tublisid 
lastevanemaid, judokaid ja 

toetajaid, tänu kellele sai 
võistlus edukalt korralda-
tud. Võistlust toetasid El-
va linnavalitsus, Elva güm-
naasiumi, OÜ Büroodisain, 
AS Pere Leib, AS Nõo Li-
hatööstus, A. Le Coq, Ees-
ti Judoliit.

Marek Pihlak, 
judotreener

Elva võõrustas noori judokaid

13.-17. jaanuaril Ruh   pol-
dingis toimunud laskesuu-
satamise MK etapil Eesti 
meeslaskesuusatajad eel-
mise nädala neljapäeval 
toimunud sprindisõidus 
punktikohale ei jõudnud. 
Lamadestiirus ühe mööda-
lasu teinud Roland Lessing 
oli parima eestlasena 44., 
kaotus võitja norralasele 
Emil Hegle Svendsenile oli 
2.08,8. Indrek Tobrelutsul 
jäi üles neli märki, tule-
museks 77. koht. Martten 
Kaldvee oli kahe möödala-
suga 79. Priit Narusk eksis 
tiirudes kuuel korral ja lõ-
petas 121. kohal.

Laupäeval toimunud 15 
km ühisstardiga sõidus või-
tis kiire ja täpse laskmise-
ga esikoha taas Emil Hegle 
Svendsen 5,1 sekundiga 
venelase Jevgeni Ustjugovi 
ja 9,9 sekundiga austerlase 
Simon Ederi ees.

Naiste 12,5 km ühisstar-
dist sõidu võitis rootslanna 
Helena Jonsson.

Eesti teatenaiskond 

koosseisus Kadri Leht-
la, Eveli Saue, Sirli Hanni 
ja Kristel Viigipuu lõpetas 
20 võistkonna hulgas 14. 
kohaga Soome järel ja Lä-
ti ees. Võitis Rootsi nais-
kond.

Meeste teatesõidus oli 
Eesti 24 võistkonna konku-
rentsis 17. Sõitsid Martten 
Kaldvee (0+2), Indrek 
Tobreluts (1+5), Kauri Kõiv 
(0+1) ja Roland Lessing 
(0+5). Esikoha saavuta-
nud Venemaa meeskonna-
le oli kaotus 7.5,1. Teine oli 
Norra, kolmas Austria tea-
temeeskond.

Laskesuusatamise MK 
jätkub käesoleval nä-
dalal Itaalias Antholz-
Anterselvas.

Viks IBU karikasarjas 
punktikohal

15.-16. jaanuaril Tšeh-
his Nove Mestos toimunud 
laskesuusatamise IBU kari-
kavõistluste viiendal etapil 
jõudsid eestlastest punk-
tikohale Priit Viks ja Priit 

Narusk. Head võistlusvor-
mi näidanud Priit Viks saa-
vutas 20 km sõidus 20. ko-
ha. Esimese tiiru puhtalt 
läbinud Viks ei tabanud 
järgnevalt märki kolmel 
korral, kaotus võitja And-
rei Volkovile oli 4.05. Eest-
lastest oli 91 lõpetaja hul-
gas Daniil Steptšenko 37., 
Tõnis Uiboupin 53., Mar-
tin Pajos 55. ja Siim Ala 
Elva suusaklubist 58. Tei-
sel võistluspäeval toimu-
nud 10 km sprindisõidu lõ-
petas püstitiirus kaks ek-
simust teeninud Priit Viks 
30. kohaga. Priit Narusk 
ei tabanud märki kaks kor-
da lamades- ja kolm korda 
püstitiirus, tulemuseks 38. 
koht. Daniil Steptšenko oli 
51., Martin Pajos 61., Siim 
Ala 76. ja Tõnis Uiboupin 
79. Lõpetas 118 laskesuu-
satajat. 

EPP

Tulemusi laskesuusatamises

Pronksimatšil endast kõik andnud Elva jodoka Karl-Ernst Saal pidi lisaajal kahjuks siiski kaotusega leppima. Foto: Milvi Kapaun
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NÄDALALÕPU PAKKUMISED 21.-24. jaanuar

Ananass Extra Sweet kg (Costa Rica) 24.90 15.90
Peedi-küüslaugusalat kg (Maksiköök) 44.50 29.90
Jahutatud kanarinnak vp. kg (Tallegg) 73.90 42.90
Roll-on deodorant Nivea Pearl&Beauty 50ml 47.90 25.90

SOODUSHINNAD SÄÄSTUKAARDIGA
kõikides Elva TÜ kauplustes:

 TAVAHIND:          HIND SÄÄSTUKAARDIGA:

Teraviljahelbed kakaoga OHO 150g 10.90 kg/72.66 7.90 kg/52.66

Juust Põltsamaa Eesti Light 150g viil. 19.50 kg/130.- 13.50 kg/90.-

Jogurt Alma 1kg metsmaasika 19.90  13.90
Naturaalne viiner 440g Saaremaa 35.90 kg/81.59 27.90 kg/63.40

Jäätis Põhjatäht 1l (vanilli või šokolaadi ) 36.90  27.90
Pesupulber Ariel White Flowers 2kg 115.- kg/57.50 77.90 kg/38.95

... ja veel palju häid pakkumisi!

ARBIMÄEL
ELVA KAUBANDUSKESKUSES

KODU&TEHNIKA
DVD mängija LG 775.- 599.-
Kodukino Samsung HTRP 16R 3690.- 1899.-
Kodukino Philips HTS6510/2 5150.- 2999.-
Televiisor Samsung LE40 B530 11999.- 10999.-
Televiisor Philips 42” 3604H/12 11999.- 10999.-
Televiisor Philips 42” 5624H/12 12999.- 11999.-

2. veebruar 19.00 
RANNU RAHVAMAJA

osades
GUIDO KANGUR

KADRI ADAMSON
ENE JÄRVIS

MEELIS SARV

lavastaja 
LASSE LINDEMAN 
(Soome, Kuopio Linnateater)


